

Title (en)

Hinged connection for lids or the like turning around horizontal axes.

Title (de)

Scharniergeelenk für um horizontale Achsen schwenkbare Klappen oder dergleichen.

Title (fr)

Articulation pour couvercles ou analogues pouvant pivoter autour d'axes horizontaux.

Publication

**EP 0044081 A1 19820120 (DE)**

Application

**EP 81105522 A 19810714**

Priority

DE 3026630 A 19800714

Abstract (en)

The hinge joint consists of a hinge part (4) forming a supporting-wall fixture part and of a pivotable hinge part (5) which are connected to one another in an articulated manner by means of two links (6, 7) to form a four-bar system. A brake shoe (37) transmits to one of the links, at a distance from one of its pivot pins, a braking force which counteracts the pivoting torque. In order in a simple way to compensate the torque generated by the flap or the like by means of the braking force, the brake shoe (37) is fastened to the link at a distance from the pivot pin and is guided in a guide (35) which is concentric relative to the pivot pin and which is located in a wall (15) of the housing of the hinge part containing the pivot pin. The brake shoe (37) thereby interacts frictionally with the guide (35) or its edge regions. <IMAGE>

Abstract (de)

Ein Scharniergeelenk für um horizontale Achsen schwenkbare Klappen oder dergleichen besteht aus einem einen Tragwand-anschlagteil bildenden Scharnierteil (4) und einem verschwenkbaren Scharnierteil (5), die durch zwei Lenker (6,7) gelenkig zu einem Viergelenksystem miteinander verbunden sind. Ein Bremsschuh (37) überträgt auf einen der Lenker im Abstand von einer seiner Gelenkkachsen eine dem verschwenkenden Drehmoment entgegenwirkende Bremskraft. Um in einfacher Weise das von der Klappe od.dgl. erzeugte Moment durch die Bremskraft zu kompensieren, ist der Bremsschuh (37) im Abstand von der Gelenkkurve auf dem Lenker befestigt und in einer zur Gelenkkurve konzentrischen Führung, (35) die sich in einer Wandung (15) des Gehäuses des die Gelenkkurve enthaltenden Scharnierteils befindet, geführt. Dabei wirkt der Bremsschuh (37) reibschlüssig mit der Führung (35) oder deren Randbereichen zusammen.

IPC 1-7

**E05D 15/46; E05D 11/08; E05D 3/06**

IPC 8 full level

**E05D 3/06** (2006.01); **E05D 11/08** (2006.01); **E05D 15/46** (2006.01)

CPC (source: EP)

**E05D 3/14** (2013.01); **E05D 11/087** (2013.01); **E05D 15/46** (2013.01); **E05Y 2900/20** (2013.01)

Citation (search report)

- DE 2829727 A1 19800124 - HETTICH HETAL WERKE
- DE 2853971 A1 19800703 - HETTICH HETAL WERKE
- DE 2806618 A1 19790823 - PANTO S P A
- US 4083082 A 19780411 - HOLMES FRANK A
- GB 1292536 A 19721011 - BLUESTONE & ELVIN LTD [GB]
- US 3231927 A 19660201 - BRUNO AMMON
- GB 777735 A 19570626 - EDUCATIONAL SUPPLY ASS LTD

Cited by

EP2865833A1; EP1785567A3; CN110630127A; CN110832162A; RU2760929C2; EP1785565A3; AT384459B; CN111108259A; US7178202B2; WO2012100446A1; WO2019007763A1; WO03097973A1

Designated contracting state (EPC)

AT FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

**EP 0044081 A1 19820120**; DE 3026630 A1 19820204; DE 3026630 C2 19830511

DOCDB simple family (application)

**EP 81105522 A 19810714**; DE 3026630 A 19800714